
Milí a vážení asociovaní přátelé tepelných čerpadel,

připadá mi to jako nedávno, když jsem v závěru minulého roku usedl k napsání ročního shrnutí dění 
kolem nás. Nevím jak Vám, ale mi připadá, že každý rok je kratší, stejně jako všechny měsíce, a týdny že 
mají jen dva dny, pondělí a hned pátek.

I když ten letošní rok velmi rychle utekl, řek bych, že obecně nic výrazně positivního se neodehrálo.
Mnozí jsme očekávali, že Nová Zelená Úsporám pomůže podpořit prodej a instalace tepelných 
čerpadel, ale protože kriteria dotační politiky byla vytvořena již v předcházejícím roce, pak 
samozřejmě platila celý rok, bez toho, že by tepelným čerpadlům bylo pomoženo.
Přes mnohá jednání, jejichž cílem bylo vytvořit odpovídající podporu pro námi dodávaná a instalována 
tepelná čerpadla, jejich efekt jsme prostě nezaregistrovali. Jenže situace byla ještě horší, než mnozí z 
nás tušili. Vzhledem k již pět let trvajícímu poklesu stavební výroby, začaly usilovné tlaky na výstavbu 
RD v pasivním, minimálně však nízkoenergetickém standardu. K tomu se navíc přidružily informace, že 
takto stavěné domy nepotřebují, aby do nich byly instalovány drahé technologie, jako jsou třeba 
tepelná čerpadla. Tato tvrzení a obtížné dosažení na dotace se promítly v poklesu v poptávce po 
tepelných čerpadlech. Z této situace profitovali pouze někteří dodavatelé, kteří svou obchodní 
politikou drtili ceny na trhu tím, že nabízeli zájemcům slevy, až ve výši 30% z běžných cen s tím, že se 
jedná o mimořádnou akci. Konkurence je zdravá, motivuje život ve stojatých vodách, ale devastovat trh 
je špatné a zkušenosti potvrzují, že se to nevyplácí.

Ale pár optimističtějších slov nemůže škodit. Docela se proslýchá, že je odklon od původní orientace na 
extrémní izolace domů a jejich utěsňování. Jako lepší řešení se začíná připouštět využívání OZE a to je 
hudba pro naše uši. Takové informace vycházejí především ze SFŽP v programu NZÚ. Dále se hovoří o 
tom, že dotace na tepelné čerpadlo by mohla být do každého nového domu, i když nebude 
nízkoenergetický, stejně jako při náhradě elektrického vytápění ve stávajícím RD. Také pro bytové 
domy se počítá s podporou na výměnu stávajících předimenzovaných kotlů za OZE. Možná bude i něco 
navíc, uvidíme, nechme se překvapit.

Takže i když ten celý rok vypadal tak nějak rozpačitě a zdálo se, že jsme bez šancí, teď v závěru roku to 
vypadá, že bychom snad mohli sklízet v příštím roce plody naší práce.
Pod stromeček to ještě asi nedostaneme, ale začátkem roku a s příchodem jara by mohlo být 
radostněji! Ale to poněkud předbíhám události.

Jsme v období, kdy se blíží svátky klidu a míru, skončí předvánoční shon, navodí se slavnostní atmosféra 
vonícího domova, mnozí vyjedou do hor, jiní zase do teplých krajin, aby načerpali novou energii a 
vyčistili si hlavy. Po oslavách konce starého a začátku nového roku pak vykročíme v lednu 2015 opět do 
všedních dnů a já bych Vám chtěl ze srdce popřát, ať ten rok 2015 je konečně rokem obratu k lepšímu, 
aby bylo více spokojenosti, méně nepříjemností, ale hlavně u všech hodně zdraví.

 To Vám přeje Váš

 Josef Slováček
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